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Projektový den 
ke 30. výročí  
vítězství 
demokracie

Dne 18. listopadu 2019 jsme si
připomněli významné výročí,
díky kterému již 30 let žijeme
ve svobodné zemi a můžeme se
samostatně rozhodovat
o své budoucnosti.
Dne 18.11. se konal v rámci
průřezových témat MV a VDO
na naší škole Projektový den

k 30.výročí svobody
a demokracie. Zároveň jsme
pozvali zřizovatele a veřejnost,
aby toto výročí oslavili s námi.
Děkujeme paní místostarostce
Aleně Bakošové a panu
starostovi Jiřímu Benešovi

za obohacení našeho programu
o vlastní zážitky a za instalaci
ukázky dobové hranice na školní
zahradě. Děkujeme zároveň
za návštěvu ve škole panu
Pokornému s manželkou, panu
Zekičovi a vážené paní

Vojáčkové. Fotografie z akce je
možno zhlédnout ve fotogalerii
ZŠ 2019/2020.

Jak jsme slavili 
výročí 17. 
listopadu v naší 
škole

stalo zlomovým okamžikem
dalšího vývoje naší země.
 
V tento den 17. listopadu 1939 (
v roce 1989 uběhlo právě 50 let)
došlo na žádost německého
vůdce Adolfa Hitlera k uzavření
všech českých vysokých škol a v
naší zemi proběhlo rozsáhlé
zatýkání studentů. Více než
tisícovka jich byla převezena
do koncentračního tábora
Sachsenhausen a v bývalých
ruzyňských kasárnách Němci
popravili devět studentů, kteří
podle nich stáli v čele
studentských organizací.
 
Na závěr projektového dne jsme
se všichni sešli v tělocvičně
školy, kde jsme si vyslechli
projev zástupců naší obce paní
místostarostky Aleny Bakošové
a pana starosty Jiřího Beneše,
kteří nám sdělili i své osobní
zážitky z této doby.

Ráno jsme se sešli ve třídách
s interaktivními tabulemi,
abychom společně shlédli videa,
která nám přiblížila nejen tento
jeden den, ale i události , které
mu předcházely.
Přestože všichni žáci znají tyto
události pouze zprostředkovaně,
dokázali o nich
díky vzpomínkám svých rodičů
a prarodičů velmi živě vyprávět
a diskutovat.
 
Po promítnutí videí jsme se
rozešli do svých tříd, kde
program pokračoval. Ve třídách
jsme se kromě vlastního
programu učili písničku Náměšť
od zpěváka Jaroslava Hutky,
který byl donucen
komunistickým režimem v roce
1978 k emigraci, z níž se vrátil
do vlasti právě v období
sametové revoluce.
 
Současně jsme si připomněli
i další historické souvislosti,
a to, že nebyla zcela náhoda, že
se právě datum 17. listopadu
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Vánoční  jarmark

Třídní paní učitelky seznámí
rodiče s výší výtěžku své třídy
a se závěrečným vyúčtováním.
 
 
Všem jmenovaným
i nejmenovaným moc děkujeme
za povedenou akci a už teď se
těšíme na příští rok!

 
Letos se zpívání konalo
na novém hřišti, které vybudoval
náš zřizovatel s hasiči
na pronajatém pozemku od pana
Cabrnocha.
 
Strom u školy obstarali obecní
zaměstnanci, ozdobili deváťáci
a umělý stromek nám věnovala
rodina Mlchova.
 
Ozvučení, nasvícení a přístřešek
připravil a obsluhoval pan
starosta Jiří Beneš s panem
Güntherem.
 
Děti z mateřské školy vystoupily
s krátkým pásmem písní
pod vedením paní učitelky
R.Tomáškové a M. Lundákové.
 

 
Poté zpívali a na nástroje hráli
žáci a žákyně z 1. i 2.stupně
základní školy. Písně
nacvičovali s třídními učitelkami
pod vedením p. uč.
O.Kovaříkové, L. Koštířové a J.
Šípové.
 
 
Díky dobrému počasí si mohli
naše venkovní vystoupení užít
všichni, kdo se na nás přišli
podívat.
 
Poté následoval již tradiční
jarmark v prostorách školy, kde
si mohli přítomní zakoupit
výrobky, které žáci v rámci
příprav zhotovili.
 
 

Také mohli ochutnat dobroty
z připraveného pohoštění.
 
Jarmark si připravili žáci sami
s paními učitelkami, většinu
výrobků vlastnoručně vyrobili
na dílničkách.
 
Dalšími výrobky nás zásobili
rodiče a prarodiče našich dětí.
 
Výrobky žáků ve všech třídách
byly opravdu zdařilé, a tak bylo
co obdivovat i nakupovat.
 
Výtěžek z jarmarku celkem činil
79 480,-Kč (1.st. 52 052,-/ 2.st.
20 609,-/ MŠ 6 819,-Kč) a bude
využit na školní akce.
 
 
 

Prvňáčci ve skanzenu

Prvňáčci byli před Vánocemi
na exkurzi ve skanzenu
v Přerově nad Labem. Co se jim
tam nejvíce líbilo? Klukům se
nejvíce líbil Mikuláš, čerti,
betlémy a kovářská dílna.

Děvčatům se líbily ozdobené
stromečky, zahalená Lucie,
starodávná světnička a kostelík.
Ve skanzenu je mnoho
zajímavého, proto další návštěvu
plánujeme na jaro
o Velikonocích.

Návštěva Stavovského divadla

Jezdíme rádi do Stavovského
divadla nejen večer
na představení, ale také přes den
na tvůrčí dílny, které tam pro nás
vždy perfektně nachystají.

V listopadu dílny navštívili žáci
pátého, šestého a sedmého
ročníku.
 
Divadlo proběhneme pokaždé
od sklepa po půdu a poznáme
řadu profesí, které s divadlem
souvisejí.
 
Výjezd do Prahy byl spojen také
s návštěvou Muzea hlavního
města Prahy a Náprstkova
muzea, takže jsme čas využili
beze zbytku.
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PROJEKT PŘÍRODNÍ ZAHRADA

V úzké spolupráci s obcí
dlouhodobě připravujeme
projekt Přírodní zahrada, která
by mohla být vybudována
na pozemcích v těsném
sousedství školy.
 
Při plánování vycházíme
z návrhů našich žáků
a zaměstnanců školy, které
společně vytvořili a odevzdali

k posouzení.
 
Těšíme se, že by mohla školní
zahrada vypadat podobně jako
na přiloženém obrázku. Získali
bychom tak možnost rozšířit
naše školní aktivity o další
oblasti poznávání přírodních
procesů a jejich hlubšího
porozumění.

Navzdory nepřízni počasí, které
způsobilo výpadek elektrického
proudu, se dne 28.1. 2020
schůzka k projektu Přírodní
zahrada uskutečnila.
Za svitu svíček jsme diskutovali
nad připravovaným projektem
a plánovali konečnou podobu
zahrady.
 
Prozatím využíváme školní

zahradu zejména k pobytu venku
o přestávkách, pro školní
družinu, ale také k badatelské
činnosti v rámci vyučování.
 
Pokud se o projektu Přírodní
zahrada chcete dozvědět více,
podrobnější informace najdete
na Facebooku nebo na
webových stránkách naší školy.

Beseda o Keni

V pondělí 3.2. navštívili naši
školu manželé Eva a Matt
Hansenovi, kteří se svými čtyřmi
dětmi žijí skoro sedm let v Keni.
 
Během dvou vyučujících hodin
proběhly besedy ve všech
třídách prvního i druhého
stupně, kde se žáci mohli
dozvědět hodně o životě
na africkém kontinentu, o práci
misionářů a učitelů
v mezinárodní škole.
 
 
Viděli jsme zajímavé fotografie
cizokrajných zvířat i zvyků,

exotické přírody, místních
obyvatel.
 
Besedy pro starší ročníky byly
vedeny celé v anglickém jazyce,
děti z prvního stupně se ale
mohly také přiučit nějaká nová
anglická slovíčka, která se týkala
probíraných témat.
 
Eva Hansen je Češka a Matt
pochází z Texasu. Přejeme jim
nyní šťastnou cestu do Ameriky,
kam odlétají, aby navštívili další
část své mezinárodní rodiny.
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Vaříme  ve školní kuchyňce  
- z  příspěvků  žáků  3. ročníku

V úterý po plavání si žáci
3.ročníku upekli langoše,
na kterých si náramně
pochutnali.
 
Dali si je s kečupem, sýrem
a česnekem. Umyli nádobí,
utřeli stoly a šli spokojeně
domů.
 
Příště si upečou něco sladkého.
 
Poznáte, co to bude podle
následujícího receptu?
 
Z hladké mouky, špetky soli,
vajíčka a mléka si uděláte těsto,
které smažíte na pánvi na oleji.
Potom si placky ozdobíte podle
chuti například nutelou
a marmeládou.
 
Přejeme Vám dobrou chuť!
 
Eva Müllerová, vyučující
 
 
 
 
 
 

V pátek nám poslala firma
Bovys do školy k ochutnávce
exotické ovoce.
 
Byly tam kiwi, nashi, pitahaya,
mango, avokádo,
mochyně,bluma, granátové
jablko a bílá ředkev.
 
Nejvíce mi z celé ochutnávky
chutnala pitahaya.
Naopak mi nechutnalo avokádo.
Až pojedu do Prahy, koupím si
pitahayu.
 
Martin Pelichovský
 
 
 
V neděli jsem se probudil a díval
jsem se na Harryho Pottera
a Fénixův řád. Teprve potom
jsem se šel nasnídat. Potom jsem
si šel hrát. Ve 12 hodin jsem se
šel naobědvat, měli jsme kuře
na paprice. Šel jsem ven a k
babičce. Byli jsme tam až
do večera. Navečer přijela druhá
babička a byla u nás až do noci.
 
Rosťa Kubínek

Jak  jsme  vítali Mikuláše

 
Jde o jednoho z nejuctívanějších
svatých v celém křesťanství a je
také uctíván jako patron dětí.

5. PROSINCE jsme měli přímo
nebeskou návštěvu. Přišel nás
navštívit Mikuláš s anděly
a čerty.
 
Přestože víme, že si toto
překvapení pro nás přichystali
naši starší spolužáci, stejně jsme

byli rádi, zejména my menší,
když čerti zase odešli.
 
Svatý Mikuláš z Myry byl
biskup v Myře v Lykii. Už
za svého života byl velmi
oblíbený mezi lidmi, proslul
štědrostí k potřebným,
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ZAMYŠLENÍ   NAŠICH ŽÁKŮ svou rodinu pohromadě, koukat
jak rozbalují dárky, které jste tak
dlouho (jako fakt hodně dlouho)
vybírali přesně pro ně a pak
sledovat tu radost v jejich očích,
to je ten nezapomenutelný,
výjimečný pocit, který máte jen
o Vánocích.
 
Pro mě Vánoce končí 1. ledna,
kdy se loučíme se starým rokem
a začíná nový, tím pádem další
dvanáctiměsíční čekání na nové,
šťastné a hlavně veselé Vánoce.
 
Do budoucna nikdo nevidí, a to
je dobře. Někdo se bojí, jiní se
těší a někoho to prostě nezajímá,
ale doufám, že ač nás čeká
budoucnost jakákoli, snad se
Vánoce budou slavit jako dnes
ať už v klidu nebo ve spěchu.
 
Matěj Tomášek 

Úvaha – sociální sítě 
 
Sociální sítě představují často
problémy, nejen velkých
a malých závisláků, ale
i normálních lidí. Co za lidi jsou
na sociálních sítích, jako
instagram, facebook, youtube
atd. a co vše dělají, aby dostali
pochvalu ve formě
laiků.Vezmeme to od začátku.
 
Když poprvé vývojáři spustili
alpha verzi, začali lidé nahrávat
diskuze, fotky, videa… mohla to
být jakákoli videa, vulgární,
vtipná, roztomilá.
 
Když se posuneme o pár let dál,
spatříme lidi s placenou
propagací a reklamami, které
nejsou označené. Jak potom
máme vědět, jestli je to pravý
názor, nebo pouze kampaň.

Je tu také kyberšikana, kterou
řeší nespočetně lidí.
 
Lidstvo začalo používat tyto sítě,
protože se chtěli spojovat,
vyjádřit svůj názor, ukázat
kreativitu, nebo se prostě jen tak
zabavit.
Nakonec i lidi jsou jen lidi,
někteří to myslí dobře a jiní ne.
 
Vymýšlejí se opatření
proti vulgarismům a všem
věcem, které nesou problémy
sociálních sítí. Zkrátka každý má
svůj názor, a i když se někomu
nelíbí, může to sdílet
na sociálních sítích,
protože máme svobodu slova.
 
Jakub Višňovský 
 
 
 

Úvaha – Vánoce 
 
Vánoce, svátky klidu a míru. Už
ani nevím, jestli se tohle slovní
spojení používá…a kdyby,
v posledních letech postrádá
smysl, protože Vánoce jsou
všechno, jen né o klidu a míru.
Proč?
 
Myslím si, že mnoho lidí začalo
zapomínat na pravou pointu
Vánoc, jen se bojí, vyvádějí
a zbytečně se stresují. Často
nakupují dárky na poslední
chvíli, v obchodech je narváno
a pak vznikají drobné incidenty
(když vás někdo předběhne),
které Vánoční atmosféru zkazí
nebo zhorší.
 
Na druhou stranu je tu spousta
lidí, co tohle peklo nepodstupují
a Vánoce slaví tradičně. Je přece
jen hezké jednou za rok vidět

Kroužek 
keramiky

 
Po hodině nám keramika končí.
Až všichni odejdou z keramiky
a zůstane tam jenom Rózka a já,
tak pomáháme paní učitelce
uklízet. Umyjeme stoly
a zvedneme židle. A potom
jdeme domů.
 
Alžběta Homolová

Na keramiku chodím v úterý
ve 14 hodin. Chodím tam
s kamrádkami Rózou a Sofií. Je
tam zábava.
 
Nejdříve nám paní učitelka dá
keramickou hmotu a potom nám
řekne, co máme dělat.

Druhá třída čte dětem v MŠ

Dne 29. ledna jsme se vydali
na návštěvu k dětem do MŠ, kde
jsme jim četli o tom, jak by se
měly správně stravovat a čemu
by se měly naopak vyhnout.
Příběh se jmenoval Hranolkov
a vyprávěl o tom, jak se
v Hranolkově lidé nezdravě
stravovali a teprve cizinec, který
k nim přišel pracovat, jim

ukázal, jak by se měli stravovat
správně.Potom jsme si s paní
učitelkou Radkou a s dětmi
z MŠ společně sesedli
na koberec a kreslili jsme si to,
co patří na zdravý talíř a co
naopak ne. Společné čtení
i vyprávění se nám líbilo, a tak
jsme si slíbili, že se opět rádi
uvidíme.

Projekt  OSV 1. stupeň

 
 
Dne 30.1. proběhl v rámci celé
školy projekt OSV. Na 1. stupni
to bylo hraní deskových her
a shlédnutí divadelního
představení žáků dramatického
kroužku s pohádkou O červené
Karkulce.
 
Představení bylo velice hezké
a vtipné. Úvod a závěr
představení uvedla veselá
postava Kašpárka.

Poté jsme šli do svých tříd, kde
na nás čekala spousta různých
deskových her, které jsme si
přinesli z domova. Nejvíce nás
bavily hry Monopoly, Sázky
a dostihy, Čarodějnice, skládání
puzzle z Ledového království,
ale měli jsme tu i hrací karty
a domino.
 
Dopoledne jsme si opravdu užili.
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Kroužek Šikulka

Žákovský parlament
Od letošního školního roku
máme v naší škole Žákovský
parlament, ve kterém jsou
zástupci 3. - 9. ročníku. S prací
ve školním parlamentu nám
pomáhá paní učitelka Adéla
Hendrychová, která je současně
i naší zástupkyní při jednání
s vedením školy a ostatními
vyučujícími. Scházíme se
pravidelně vždy ráno
před vyučováním a věnujeme se
aktuálnímu dění ve škole i v
obci. Přispět nám svými nápady
a postřehy můžete i vy.

Plavecký výcvik v Čelákovicích

Od konce listopadu se žáci 2.
a 3. ročníku každý týden účastní
v rámci výuky plaveckého
výcviku v bazénu
v Čelákovicích.
 
I když zpočátku se někteří z nich
zdráhali, své obavy úspěšně
překonali a nyní si všichni
užívají dvou hodin pobytu
v příjemném prostředí
pod dohledem svých plaveckých
instruktorek.

Zkušenější plavci se věnují
nácviku základních plaveckých
stylů prsa a znak
ve vyznačených plaveckých
drahách.
 
Ti méně zdatní pak trénují
pod odborným vedením zkušené
paní instruktorky dýchání,
pohyb pod vodou a sjíždění
do vody ze skluzavky.
 
Mnozí z nich už to zvládají
bez korkových pásů, někteří si je

ještě raději vezmou.
 
Přesto všichni žáci udělali
ve svém plavání výrazný
pokrok.
 
Na konci každé lekce mají žáci
vyhrazenu čtvrthodinu
na dovádění ve vlnách
s vířivkou, což si všichni velmi
užívají i přesto, že už jsou
značně unaveni.
 
Také se všichni těší, že si

po skončení výcviku mohou
zakoupit malé občerstvení
ve vestibulu bazénu, kde se také
nasvačíme během čekání
na autobus, který nás odveze
zpátky do školy.
 
Po ukončení plaveckého výcviku
dostaneme mokré vysvědčení, se
kterým se pochlubíme rodičům.
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Projektový den  na 2. stupni

Projektový den na druhém
stupni, skupinová práce celé
dopoledne, naše téma lužní les.
 
Tvořili jsme návrhy věží
poznání, které možná jednou
spatří světlo světa a stanou se

součástí lesoparku u Babince.
 
Touto akcí se připojujeme ke
snaze přiblížit unikátnost
prostředí, v jehož blízkosti se
naše obec nachází .

Čertovský rej ve školní družině

Projekt Šablony II   Zapojení odborníka ve výuce
 
 
V rámci projektu Šablony II si
žáci školní družiny mohou
vyzkoušet truhlářské řemeslo
pod vedením pana Jakuba
Kadeřávka.
 
Učí se pracovat se dřevem a s
některými truhlářskými nástroji
a získat tak užitečné manuální
dovednosti.
 
Až budou všechno umět, vyrobí
si pod odborným dohledem svůj
vlastní výrobek.
 
Projekt má za cíl podpořit zájem
žáků o praktickou činnost.

Anglické divadlo ve 3. třídě

Poslední den před Vánocemi si
užili také třeťáci.
 

Paní Hoke zahrála dětem
anglické divadlo a pak se všichni
pobavili na vánoční besídce.

Pátá třída   na Karlštejně

5. ročník na vánočním výletě,
vyrazili vlakem směr Karlštejn
a okolí.

V lese nachystali hostinu
pro zvířátka.


